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Datum: Torsdagen den 28 februari 

Tid:  18:00 – 21:10 

Plats:  Elfkungen, Lilla Edets kommunhus 

Justeringsdag:  Torsdagen den 28 februari 

Paragrafer:  9 - 16 

Utses att justera:  Jörgen Andersson (c) 

 

 

Underskrifter: 

Sekreterare 
 Gert Peterson 
 
Ordförande 
 Ulrik Brodd (fp) 
 
Justerare 
 Jörgen Andersson (c) 
 
 
 
 
 
 
 Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits via anslag 

Organ  Samhällsbyggnadsnämnden 

Sammanträdesdatum   2013-02-28 

Datum då anslaget sätts upp Datum då anslaget tas ner 

2013-03-01  2013-03-25 

Förvaringsplats för protokoll:  Samhällsbyggnadsförvaltningen 

 

Underskrift: 

 Gert Peterson
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Beslutande 

Ledamöter 

Ulrik Brodd (fp), ordförande 
Uno Ekberg (s) 
Anne-Lie Palm (s) 
Jörgen Andersson (c), vice ordförande 
Zara Blidevik (m) 
 
Tjänstgörande ersättare 

Jeanette Villarroel (v) för Robin Alsing (v) 
Lars-Erik Anderström (m) för Peter Larsson (c) 
 
 
Övriga närvarande 

Ersättare 

Wille Schnorrenberger (s) 
 
Tjänstemän 

Anders Johansson ingenjör 
Anders Holm teknisk chef 
Daniel Åhman chef mark- och exploatering 
Gert Peterson sekreterare 
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§ 9 

Höjning av VA-taxan 

Dnr 2012/S277  

 

Sammanfattning 

Arbetet med att ta fram en modern VA-taxa pågår och bedöms ta några månader. Under 
tiden behöver VA-kollektivet ökade intäkter för att täcka de ordinarie driftkostnaderna 
under året. 

Den fasta delen av taxan bör höjas till nedanstående nivåer för att undvika underskott i 
finansieringen.  

Taxeklass 

Vattenmätarstorlek Nuvarande 

 

Ny taxa 

 (avrundade belopp) exkl. moms inkl. moms exkl. moms inkl. moms 

1 Qn 2,5  

(Qn = nominellt flöde) 
2 909 3 636 3 345 4 182  

2 Qn 5,0  6 957 8 696 8 001 10 001  

3 Qn 10,0  19 504 24 380 22 430 28 037  

4 50 mm  53 240 66 550 61 226 76 533  

5 80 mm  194 063 242 579 223 172 278 966  

6 100 mm  390 073 487 591 448 584 560 730 

7 Enbart avlopp  3 836 4 795 4 411 5 514  

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2013/s227-7 

 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Nämnden föreslår en höjning av taxan enligt ovanstående tabell 

 

Beslutet expedieras till 

KS 
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§ 10 

 

Uppföljning av internkontrollplan 

Dnr 2012/S008  

 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadsnämnden antog 2012 6 punkter att följa upp under året. Nedan 
presenteras punkterna och hur uppföljning av dem skett: 

 
1 Rapportering av delegationsbeslut till nämnden: 

Vissa typer av beslut är formella och diarieförs lätt eftersom de i grunden är 
skriftliga. Exempel på sådana är lokala trafikföreskrifter. Dessa markeras i 
diariesystemet som delegationsbeslut och kommer per automatik upp på nästa 
nämnd. 
Andra typer av beslut, t.ex. tilldelningsbeslut vid upphandlingar, har inte 
rapporterats eftersom de har betraktats mer som verkställighet och det råder tidsbrist 
vid handläggning. 

 
2 Rutin för fakturering av taxor och avgifter: 

Administration inom VA- och renhållningsverksamhet sköts av Ragn-Sells. Deras 
administrationsprogram EDP Future sköter löpande fakturering till abonnent. 
Avstämning sker 4 gånger per år mellan förvaltningsekonom och Ragn-Sells. Ragn-
Sells fakturerar ett fast belopp à conto månadsvis till kommunen. Vid ovanstående 
avstämningar kvartalsvis justeras över/underskott mot redovisningen. Årligen sker 
indexuppräkning som fastställs av SCB på uppdrag av Avfall Sverige.  

För VA-anslutningar finns sedan gammalt rutiner som styr upp arbetsgången. Dessa 
formaliseras nu genom uppritning i flödesschema, se nedan. 

 
3 Rutin för uppdatering av hemsidan: 

På förvaltningen finns en utsedd person som ansvarar för att ajourhålla 
informationen inom samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsområden. Denna har 
månadsvis avstämning med tekniska avdelningen gällande planerade arbeten inom 
VA och gata. 

Vid behov sker avstämning med kommunens kommunikatör i samband med större 
utskick eller riktade budskap till grupper i samhället. 

forts. 
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§ 10 forts.  

 

 

 

4 Rutiner för inköp: 

Ramavtal finns inom områdena förbrukningsartiklar, asfaltbeläggningar och 
slamsugning. Vid större entreprenadarbeten upprättas förfrågningsunderlag och 
upphandling genomförs i samråd med kommunens upphandlingsansvarige. Vid 
investering/exploatering upprättas även en kalkyl över kostnader som ligger till 
grund för upprättandet av projektet. 

 
5 Uppföljning av avtalet med LEIFAB: 

Avstämningsmöten har hållits veckovis gällande arbetsuppgifter. Tekniska 
prioriterar och instruerar anläggningsgruppens representant vad som skall utföras 
den kommande tiden. För uppföljning av ekonomin har ett formulär som visar 
fördelningen mellan de olika verksamhetsområdena använts. LEIFABs ekonom har 
vid periodens utgång fyllt i utfallet vid avstämningarna som sedan justeras i 
redovisningen av kommunens förvaltningsekonom.  

 
6 Rutin för diarieföring: 

Inkommande handlingar ankomststämplas och diarieförs innan handläggaren får 
handlingen. 

Handläggare har också rätt och skyldighet att skapa ärenden och diarieföra inkomna 
och utgående handlingar i förvaltningens diarium, EDP Miljö/Byggreda.  

I diariet finns sedan system för att anmäla ärenden till nämnden, anmäla 
delegationsbeslut mm. 

 
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Redovisningen av Internkontrollen godkänns 
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§ 11 

Information inför kommande upphandling av 
renhållningstjänster. 

Dnr 2013/S099  

 

Ärendet 

Nämnden har ett antal frågeställningar att ta ställning till inför kommande upphandling 
av slamtömning, insamling av hushållsavfall samt omhändertagande av hushållsavfall. 

Tidsplaneringen ser ut enligt följande: 

• Nytt renhållningsabonnemang drar igång 2014-10-31. 

• Från beställning till leverans av en sopbil tar det ca 9 mån, vilket ger 2014-01-31. 

• Tilldelningsbeslut + ev. överklagan tar 2 månader, vilket ger 2013-11-30. 

• Upphandling via TED tar ca 2 mån, vilket ger 2013-09-30. 

• Oförutsett 1 mån, vilket ger 2013-08-30. 

• Semester 2013-07. 

Det betyder att alla underlag i princip bör vara klara innan semestern. 

Ska det tas upp i nämnden bör det göras senast i april så nämnden kan få ytterligare en 
månad att bestämma hur nämnden vill ha det.  

 

Frågeställningar att beakta: 

Skall vi ha separata upphandlingar av varje del för sig (slamtömning, insamling 
hushållsavfall, omhändertagande av hushållsavfall, drift av ÅVC, administration av 
kundtjänst)? Vill vi driva någon eller flera delar i egen regi? 

Vad vill vi göra med det insamlade hushållsavfallet? Förbränning, rötning, 
torrkompostering mm. 

Fastighetsnära insamling, är det intressant? Systemet har införts hos 23 kommuner idag 
och fler är på väg att införa det, bland annat Alingsås och Mölndal. 

 

 

 

forts. 
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§ 11 forts 

 

 

 

Fördelar med fastighetsnära hämtning: 

Enklare att sortera förpackningarna hemma och låta sopbilen hämta. Hur gör man 
annars om man saknar bil och har långt till återvinningsstationen? 

Effektiv källsortering hemma ger ökad återvinning 

Lägre kostnader för konsumenterna med ett enda effektivt system 

Bättre insamlingsnivå 

Renare fraktioner – t ex glas och papper blandas inte ihop, vilket gör att återvinningen 
blir bättre 

 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Informationen noteras. 
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§ 12 

Antagande av ny renhållningsordning 

Dnr 2012/S161  

 

 

Sammanfattning 

Renhållningsordningen består av tre dokument: 

-12S161-17 Föreskrifter för avfallshantering i Lilla Edets kommun 

-12S161-3 Avfallsplan A2020 

-12S161-1 Kommunspecifik bilaga till avfallsplan A2020 

Föreskrifterna anger vilka regler som gäller för avfallshanteringen som kommunen 
ansvarar för. 

Avfallsplanen anger mål för avfallshanteringen. 

Den kommunspecifika bilagan till avfallsplanen föreslår hur kommunen kan arbeta för 
att nå upp till målen i avfallsplanen. 

Alla kommuner måste ha en gällande renhållningsordning enligt miljöbalken 15 kap. 11 
§. Den befintliga renhållningsordningen är inte aktuell och behöver förnyas. 

Kommunerna i Göteborgsregionen har gemensamt tagit fram avfallsplan A2020. 

 

Ärendet 

Renhållningsordningen har varit på utställning från och med 21 december 2012 till och 
med 31 januari 2013, synpunkter har samlats in och beaktats. 

Två handlingar har kommit in, den ena hade synpunkter på regleringen av bilväg och 
kritik av Ragn-Sells AB, bland annat för missade hämtningar. Den andra hade olika 
synpunkter på många av paragraferna, flera synpunkter handlade om bilvägen. 

Synpunkterna har gåtts igenom och flera ändringar har gjorts av redaktionell art, 
rättstavningar, omformuleringar och förtydliganden. De sakförändringar som gjorts är:  
-Paragrafen om bilvägens utformning har tagits bort 
-Skrivelsen om att man måste emballera stickande och skärande föremål har tagits bort 
-Skrivelsen om att bygglov nekas om föreskrifterna inte uppfylls har tagits bort 

 

forts. 
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§ 12 forts 

 

 

 

 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att kommunfullmäktige antar ny 
renhållningsordning, som då ersätter den befintliga renhållningsordningen, antagen av 
kommunfullmäktige 2002-12-12, § 88. 

 

 

Beslutet expedieras till 

KS 
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§ 13 

Information om ÅVC efter att den nya taxan trätt ikraft. 

 

Sammanfattning 

Anders Johansson informerar om vad som händer på ÅVC efter att den nya taxan med 
sex fria besök trätt ikraft. 

 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Informationen noteras 
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§ 14 

Planerad 400 kV-ledning Skogssäter – Stenkullen  
Förslag till yttrande 

Dnr 2013/s043  

 

Sammanfattning 

För att förstärka stamnätet behövs en ny 400 kV-ledning söderut från Skogssäter vilken 
ska anslutas till det befintliga 400 kV-ställverket i Stenkullen. Det av Svenska Kraftnät 
rekommenderade stråket genom Lilla Edets kommun planeras till den västra sidan av 
Göta älv. Det finns alternativa sträckningar på den västra sida och även ett alternativ 
(alternativ F) där ledningen korsar Göta älv norr om Lödöse och sedan ansluter till 
befintlig ledningsgata vidare söderut.   

 

Beslutsunderlag 

Samrådsunderlag för planerad 400 kV-ledning Skogssäter-Stenkullen, Dnr 2013/s043-1 

Översiktsplan Lilla Edets kommun 2012, antagen 2012-06-13 

 

Förslag till yttrande 

Samhällsbyggnadsnämnden anser att uppgradering av befintliga ledningar till två 
quatroplex är bästa alternativet mellan Skogssäter och Stenkullen. Alternativt kan en 
likströmskabel anläggas, mark/vattenförlagd. 

Skäl för yttrandet är: 

1 Uppgradering av befintliga ledningar är den kortaste vägen mellan Skogssäter-
Stenkullen. Det överensstämmer med miljöbalkens krav om att åtgärder som vidtas 
ska ge minsta möjliga påverkan. 

2 Uppgradering av de nuvarande ledningarna ger ingen ytterligare påverkan på 
landskapsbilden. 

3 Områdena på västra sidan av Göta älv har en mycket hög andel skyddsvärd natur 
och har stort värde för friluftsliv i kommunen. En ny kraftledningsgata skulle 
innebära en oacceptabelt kraftig påverkan på ett stort antal områden med natur-och 
friluftsvärden, flera områden klassas som riksintresse. 

4 Alternativ sträckning (F) skulle innebära en ny passage över Göta älv, vilket ger stor 
påverkan på älvrummet. 

forts. 
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§ 14 forts 

 

 

 

5 Alternativ sträckning (F) skulle påverka områden på östra sidan av Göta älv vilka 
enligt översiktsplanen för Lilla Edets kommun är områden för 
bebyggelseutveckling, tätortsutbyggnad, bostäder, service, verksamheter, industri 
och närrekreationsområde. 

6 Samhällsbyggnadsnämnden inser att upprustning av befintliga ledningar innebär 
ökad komplexitet under arbetet. Sett över femtio års livslängd är det dock 
försumbart. 

 

Beslutet expedieras till 

Kommunstyrelsen 
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§ 15 

Översiktsplan 2013: Plats för framtiden – Trollhättans stad  
Förslag till yttrande 

Dnr 2013/s042  

 

Sammanfattning 

Samrådshandlingen är godkänd i december av kommunstyrelsen i Trollhättan. 
Samrådshandlingen innefattar även vindbruksplanen för Trollhättans kommun. 
Yttrande angående pendeltrafik från Upphärad, samordningsfrågor kring VA och 
sophantering i Öresjö och Vindkraftsverksutbyggnaden vid fågelmossen. 
 

Beslutsunderlag 

Samrådsunderlag för Översiktsplanen för Trollhättans stad, Dnr 2013/s042 

Översiktsplan Lilla Edets kommun 2012, antagen 2012-06-13 

Lilla Edets miljömål, antagen 2005 

 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Samhällsbyggnadsnämnden anser att Trollhättans kommuns ÖP är väl genomarbetad 
plan med goda intensioner. Yttrande enligt följande: 

1 Pendeltågstationen i Upphärad är positiv för landsbygdsutvecklingen i Trollhättans 
kommun. Tågstationen gynnar även Lilla Edets kommuninvånare, främst de i norra  
och östra delarna av kommunen, genom kortare avstånd till kollektivtrafik och tåg. 
Denna intension stämmer väl med ”Lilla Edets miljömål”, antagen 2005. 

2 För bebyggelsen vid Öresjö finns risk för sanitära problem från enskilda avlopp. 
Lilla Edets kommun ser positivt på samarbete inom sophantering och VA i detta 
område. 

3 Vindbruksplanen ingår i Trollhättans ÖP. En samordning förordas för att planera 
bort ”en fortsatt kaotisk vindkraftsutbyggnad”, där intensionen är att nyttja hela 
området på bästa sätt, då man bortser kommungränsen. Lilla Edets kommun anser 
att det är viktigt med samsyn på områdets natur- och kulturvärden. Även 
kommuninvånarnas yttre miljö bör beaktas, genom att belysa eventuella 
olägenheter, som kan uppstå i samband med utbyggnaden.  

 

forts. 
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§ 15 forts 

 

 

 

 

Lilla Edets kommun har yttrat sig om denna 2012-01-27 genom miljöavdelningen, 
enligt följande: 

I delområde 1a och c i området norr om Öresjö bör siktfälten från dessa delar särskilt 
beaktas vid eventuell lokalisering för att inte skada landskapets upplevelsevärden. 
Vindkraftsetableringar här riskerar att ha hög synlighet bland annat från Öresjös 
stränder.  

 Inom Lilla Edets kommun finns två områden väster om Öresjö som också de är aktuella 
för vindskraftsetableringar, omförsvarets stoppförbud hävs. Vid den händelse bör 
samråd mellan samtliga kommuner vid den södra halvan ske. 

Innefattas inte område 4g i själva planen? Delområde g tycks ha försvunnit ur 
planförslaget.  

Vissa av ytterområdena, förslagsvis 4a och g bör utgå för att inte området skall bli 
alltför omfattande och utspritt och därvid kunna upplevas som ett industrilandskap. En 
särskild analys bör även göras för delområde 4e om hur synbarheten och 
upplevelsevärdena blir för fritidsbebyggelsen och friluftslivsområdena vid Borydsjön.  

För att samordna en eventuell utbyggnad av vindkraft inom hela området vid Fräcksjön 
bör en övergripande planering eller detaljplan upprättas. Innan så skett bör inga 
nytillkommande vindkraftverk komma till stånd.  

I Lilla Edet är området vid Häggsjön angivet som värdefullt för natur- och 
kulturmiljövård samt friluftsliv. Därför anser man att en skyddszon bör lämnas på minst 
500 meter till Lilla Edets kommungräns för att säkra att det föreslagna området ej 
sträcker sig in över Lilla Edets kommun.  

Generellt menar man att all etablering av vindkraftverk som hamnar närmare än 15 km 
från Lilla Edets kommungräns och som är 150 meter eller högre sker i samråd med Lilla 
Edets kommun. Samråd skall också ske med Lilla Edets kommun om vägar eller 
kraftledningar kommer att beröra Lilla Edet.  

 
 

Beslutet expedieras till 

Kommunstyrelsen 
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§ 16 

Anmälan av delegeringsbeslut 

 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadsnämnden har överlåtit en del av sin beslutanderätt till chefen för 
samhällsbyggnadsförvaltningen enligt en av samhällsbyggnadsnämnden antagen 
delegeringsförteckning. Chefen för samhällsbyggnadsförvaltningen har rätt att delegera 
vidare beslut i ett led till enskilda tjänstemän.  

Dessa beslut ska redovisas till samhällsbyggnadsnämnden. Redovisningen innebär inte 
att samhällsbyggnadsnämnden får ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. 
Däremot står det samhällsbyggnadsnämnden fritt att återkalla lämnad delegation. 

Följande delegeringsbeslut redovisas på dagens sammanträde 
(se bilaga till § 16). 
 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Redovisningen av delegeringsbeslut godkänns 

 


